
ЗАКРИТТЯ ЧАЕС -  ВАЖКЕ, 
АЛЕ ВІДПОВІДАЛЬНЕ 
І СВОЄЧАСНЕ РІШЕННЯ

З трибуни українського пар
ламенту також  виголош ували 
слово інші іноземні гості. Так, зок
рема, член австрійського парла
менту Отмар Брікс сказав, що у 
далекому 1986 році народи всієї 
Європи і також народ маленької 
Австрії були перелякані Чорно
бильською трагедією і довгий час 
перебували під дією цього остра
ху. Тому закриття станції дає спо
кій і перспективу всій Європі.

«З вашого боку це дуже муж
нє рішення», — зауважив Отмар 
Брікс. І саме завдяки такому рі
шенню європейці та українці про

довжують свою співпрацю як вільні і 
рівні партнери.

Надзвичайно емоційним і означе
ними великою вдячністю назвав депу
тат Національних зборів Французької 
Республіки Анрі Револ сам факт закрит- 
тя ЧАЕС. І хоч у Франції 85% електрое
нергії виробляють 35 атомних блоків за
гальною потужністю 60 мВт, але це без
печні об'єкти. Франція чітко виконує свої

зобов'язання і виділила 23 мільйони ев
ро на об'єкт «Укриття». На думку Анрі Ре- 
вола, закриття ЧАЕС — добре рішення, 
що характеризує Україну як обов'язко
ву і відповідальну державу.

Особливо емоційним був виступ 
депутата Бундестагу ФРН пані Міха- 
ели Хустедт.

Коаліція соціал-демократів і зеле
них наполягають в Бундестазі на зак
ритті всіх реакторів у Німеччині до 2030 
року а згодом і у всій Європі. Тому пані 
Міхаела вважає день закриття ЧАЕС 
святковим днем, котрий гарантувати
ме безпеку України і Європи. Німеччи
на готова сприяти розвиткові в Україні 
альтернативних видів енергетики, а  та- 
кож поступовому нарощуванню їх по
тужностей. Також депутат Бундестагу 
просила зрозуміти таку позицію народ
них обранців та український народ, ад
же закриття ЧАЕС означатиме безпеку 
для України і Євросоюзу.

Керівник департаменту ядерної 
безпеки Європейської комісії Норберт 
Жустен запевнив, що у середньотер-

міновій перепективі Єврокомісія спри
ятиме добудові двох енергоблоків на 
Рівненській і Хмельніцькій АЕС. А під 
час втілення проекту «Укриття» ЄС бу
де головним постачальником фондів 
та інвестицій. Це стосуватиметься та
кож сховища твердих та рідких відхо
дів. Також планується відкриття де
кількох нових проектів. Норберт Жус
тен також запевнив у підтримці Украї
ни на цьому нелегкому шляху.

Свої запевнення у підтримці вис
ловив сенатор Франческо Бартолот- 
ті, який представляв сенат Італійської 
республіки. За його словами, Чорно
бильська катастрофа має глобальний 
масштаб, отже вся світова спільнота 
має докласти у цьому своїх зусиль. Ці
каво, що італійський народ, нажаханий 
Чорнобилем, на референдумі вирішив 
ніколи не будувати нових реакторів. 
Італія вже вивела з експлуатації 4 
атомні станції, зараз зосереджує свої 
наукові та технічні потужності на роз
робку!' широке впровадження альтер
нативних джерел енергії. Цей шлях, 
зрозуміло, тернистий і важкий, до то

го ж — недешевий, але у перспективі 
він себе окупить, даючи випереджен
ня країнам, які його освоять.

Отож, світова спільнота, а насам
перед Європейська, схвалює закрит
тя ЧАЕС і готова надавати підтримку і 
фінансову допомогу. Залишається 
сподіватись, що ці запевнення будуть 
підкріплені ділом, і Україні не дове
деться довго чекати обіцяного. Адже 
очевидно, що сам на сам Україна впо
ратися з Чорнобилем не зможе. 
Швидкість та просування програм те
пер, фактично, залежатимуть від дот
римання зобов'язань нашими партне

рами. Україна своїх зобов'язань зав
жди дотримується і здійснює їх вчас
но. Закриття ЧАЕС свідчення цьому.

Можна лише додати, що програ
ма повного виведення досить копітка, 
тривала. Вона триватиме приблизно 
10 років і буде розділена на два етапи. 
Тому сама зупинка є лише підтверд
женням доброї волі нашої держави га
рантувати світову безпеку, а цілий 
комплекс проблем, пов'язаних з по
дальшими діями, потребує аналогіч
ного підтвердження з боку партнерів.
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